



Trøjborg Fællesråd

Bestyrelsesmøde onsdag den 13/5 2026 kl. 17-19 i Huset Trøjborg, lokale 1.2

Referat

1. Indledning - bisættelse - tak for hjælpen.
Der deltog ca. 100, Eva, Claus, Julie og Sander hjalp med kaffe.
2. Valg af referent (Dorte)
Ok.
3. Godkendelse og prioritering af dagsorden
Ok.
4. Referat fra møde den 15/4 2026 - opfølgning og underskrifter
Ok.
5. Generel orientering - herunder mobilitet, økonomi - kommentarer til Eva s Informationsnotat.

Møde med Hjerter for Aarhus.

Mest erfaringsudveksling. Aftalt møder kvartalsvis fremadrettet.

Eva og Claus deltog. Især fokus på at teknik og miljøudvalget nu er opdelt i to udvalg - by og planudvalg og natur og klimaudvalg. Inviteres til møde i netværket når de kan. Udover udveksling af aktuelle sager en interessant snak om organisering af fællesrådene - har haft meget fokus på formændene mener nogen. Gode ideer om lokalt at lave bredere dialoggrupper, projektgrupper fremfor udvalg mm. Kan vi blive inspireret af dette?

Møder i Midtbyforum om trafik.

Vi har deltaget i flere møder vedr. trafik dels i trafikudvalget, dels møder i Midtbyforum hvor Ole Sørensen, Steffen og Claus har deltaget. Vi er ikke helt enige på tværs af fællesrådene i midtbyen, men accept af at vi ikke foreslår noget der bryder med aftalen om at man ikke sender problemer videre til andre bydele. I stedet satser vi på at invitere medarbejdere fra mobilitet til et dialogmøde i Århus Øs mødelokaler og at hvert fællesråd udpeger 3 særlige trafikudfordringer. Vi ved ikke om det lykkes. I mellemtiden arbejder vi videre med især to ting: At undgå at Ringgaden/Aldersrovej bliver mere belastet

(krydset er faktisk skolevej for ca 130 elever fra Trøjborg til Skovvangsskolen og nok også en del elever fra Kochs Skole. At gennemarbejde en bedre trafikplan omkring Universitetsbyen, Kochs Skole, Skt. Johannes. Herunder også sikre at det grønne hjørne ikke bliver en cykelsti. Er i dialog med skolen og universitetsbyen og Jesper Frandsen.

Høringssvar omniportalen

På mødet i midtbyforum dukkede der to høringssager op - dels den nye omniportal, dels rensningsanlæg ved Tangkrogen. Med noget besvær og i 11. time fik Eva koblet os på et fælles høringssvar for alle midtby fællesråd og udarbejdede et særligt fra Trøjborg, som flere bidrog til med kommentarer og er sendt til jer. Eva har valgt ikke at lave høringssvar vedrørende rensningsanlægget Hvordan arbejder vi i fremtiden med høringssvar - tung opgave hvis den kun ligger hos forperson?

Formandsmøde på Blixen

Eva har deltaget i det årlige formandsmøde på Blixen den 30.april og det handlede især om at der nu er oprettet et nyt fællesrådssekretariat på 3 personer, som har været på besøg i fællesrådene (vi havde besøg i oktober) og har lavet en liste over hvilke behov fællesrådene har og hvordan samarbejdet skal evalueres. Der skal arbejdes mere digitalt og der var en interessant ny ting, som handler om at lave debatfora i lukkede rum under deltag.aarhus (kunne fx være debat med Trøjborg medlemmer om et emne). Til sidst var der diskussion af kriterier for tildeling af tilskud til fællesrådene - har ikke været til debat i 30 år. Debatten var lidt præget af at nogen får 20.000 kr og andre 10.000 kr - men tendensen var, at det nok skulle være ens for alle med et grundtilskud og så et beløb afsat til særlige initiativer.

Mail fra beboer Sten Billes Torv

En beboer - Casper, som bor ved Sten Billes Torv er interesseret i at gå ind i noget af vore arbejde, både trafik og det grønne. Bliver inviteret med i trafikgruppen, men kan måske også få en rolle mht det grønne fordi han arbejder med det grønne. Eva har snakket med ham og vil gerne diskutere hvordan vi inddrager ham bedst.

Økonomi.

Bankflytning til Sparekassen Danmark er ved at være på plads og Sander kan begynde at refundere udlæg.

Indestående: 40.000kr. fra Nordeafonden og 6.500kr. fra § 18 pulje til Det Grønne Hjørne. Derudover er der i foreningens kassebeholdning ca. 40.000 kr. og formentlig snart et tilskud på 10.000 kr i 2026

Idé om at vi kan producere Trøjborg-muleposer til medlemmer (illustration se pkt. vedr. pjece). Tages op på næste bestyrelsesmøde.

Sander har søgt fondsmidler i Sparekassen til forskellige emner - stander, illustration til folder mv. Man kunne også søge andre steder, fx Genlyd.

Dialogforum om Affald - Ressourceplan.

Teknik og Miljø i Aarhus Kommune er gået i gang med at udarbejde en ny Ressource- og Affaldsplan for perioden 2027-2032. Dette ønsker de borgernes input til via en dialogside <https://deltag.aarhus.dk/node/1414>, og med henblik på en temadrøftelse i Aarhus Kommunes Natur- og Klimaudvalg i juni. Man kan holde sig orienteret om arbejdet og deltage i debatten her: [Ressource- og affaldsplan 2027-2032 | Deltag Aarhus - Aarhus kommune.](#)

Steffen følger med og vil gerne deltage i kommende møde.

Skal vi påtage os affaldsindsamling?

Eva holder sig orienteret.

Fællesrådssekretariatet afholder kursus i sociale medier

Julie og Dorte har tilmeldt sig.

Mad og Musik-arrangementer

Næste gang på Det Grønne Hjørne d. 1. juni med grillmad og Kochs Kor.

Beboerforeningen søger midler til finansiering i AAK's Musikpulje til musiker-honorar. Der er en evt. udgift til Coda, som lige nu ikke dækkes ind. Thomas vil gerne hjælpe med ansøgninger.

6. Pjecen - endelig afklaring (husk at sende ændringsforslag til Dorte)
Tryk - Sander har søgt midler til finansiering hos Sparekassen Danmark.
Illustration - Sander har spurgt Puk Ewdokia, hun skal ha' et honorar for nye tegninger, som der søges midler til. Alternativt har Dorte en kollega, der evt. kan lave en sort/hvid stregtegning med huse fra Trøjborg.
Indhold - Dorte har tilrettet tekst efter kommentarer fra Claus og Steffen, samt tilrettet opsætning til et A5-format med 8 sider. For- og bagside med illustrationer, 4 sider med info om bydelen, kultur og handel, bydelens opholdsrum og motionsfaciliteter. Vi arbejder videre med layout og indhold på næste møde.
Finansiering - se pkt. vedr. økonomi.
7. Temadiskussion om kulturarbejdet - vi har flere forskellige delprojekter - hvordan organiserer vi det? (Grønne hjørne, Sten Billes Torv, Mad og musik, lysfest, sommerfest)

Hvad vil vi med kulturen på Trøjborg- Kan vi koble kultur/det grønne/ trafik i lokale projekter - og få flere beboere med?

Steen Billes Torv

Se pkt 5, mail fra Casper, beboer på Steen Billes Torv. Han har en idé til fredeliggørelse af vejene omkring torvet. Hvordan mobiliserer vi frivillige omkring torvet til vej-forsøgs-projekt og haveprojekt?

Eva hører Julie om hun vil være tovholder på en arbejdsdag i plukkehaven (evt. også idéudveksling omkring fredeliggørelse af vej?). Dorte og Sander vil gerne deltage i planlægning/arbejdsdag.

Beboerhuset

Skal vi engagere os mere i huset, evt. holde møder der? Der var stemning for at vi ser på lokaleforholdene og afholder næste bestyrelsesmøde i huset.

Eva laver en aftale.

Studietur på Trøjborg

Claus forslår at vi går en tur på Trøjborg og ser på byrummene sammen. Vi aftalte at gøre det i forbindelse med næste bestyrelsesmøde og -middag.

8. Eventuelt

Medlemslisten

Er opdateret; der er 76 betalende medlemmer, enkelte medlemmer har ikke betalt. Vi rykker ikke yderligere for indbetaling, da Niels Christian allerede har rykket et par gange i år.

Sommerfesten

Handelsstandsforeningens sommerfest er lørdag d. 13. juni; ingen har mulighed for at deltage.

Foto af bestyrelsen

Tages i forbindelse med studieturen i juni.

Flyer Fællesrådet

Drøftet efter mødet. De forældede flyers fra 2025 skal opdateres med nye bestyrelsesmedlemmer. Vi blev enige om at der ikke skal stå mailadresser på medlemmer, men blot en fælles mailadresse, som Sander og Eva har adgang til

9. Næste møde 17. juni

Først møde 1 time i Trøjborg Beboerhus

Derefter gåtur på Trøjborg

Til sidst middag på Café Ziggy (Dorte bestiller bord til kl. 19).